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Rada Gminy Pawłowiczki 
Radni-Sesja 

Protokół nr VI/2019  

VI Sesja w dniu 27 czerwca 2019  

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2019 o godz. 13:00 i zakończono tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Duda 

2. Andrzej Frohs 

3. Eryk Kontny 

4. Brygida Kopitzki 

5. Zygfryd Krauze 

6. Hubert Kubanek 

7. Lidia Kukowka 

8. Jacek Kwiatkowski 

9. Jan Łata 

10. Przemysław Malinka 

11. Bernard Rybka 

12. Jan Trautberg 

13. Tomasz Wielgan 

14. Andrzej Wolny 

15. Mariusz Wychowaniec 

1. Otwarcie obrad, przywitanie. 

Otwarcia sesji Rady Gminy Pawłowiczki dokonał przewodniczący rady gminy Przemysław 

Malinka, następującymi słowami: „Otwieram VI sesję Rady Gminy Pawłowiczki zwołaną na 

dzień 27 czerwca 2019 roku na godz. 13.00”. Sesja odbyła się w sali posiedzeń i ekspozycyjnej 

mieszczącej się na II piętrze budynku Urzędu Gminy w Pawłowiczkach. Przewodniczący 

powitał serdecznie radnych, sołtysów i wójta Gminy Pawłowiczki Jerzego Treffona. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący rady stwierdził obecność ustawową liczbę radnych - 15 osób. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący rady gminy Przemysław Malinka odczytał proponowany porządek obrad. 

1. Otwarcie obrad, przywitanie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
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5. Omówienie działalności międzysesyjnej. 

6. Raport o stanie Gminy Pawłowiczki za 2018 rok: 

a. omówienie raportu 

b. debata nad raportem 

c. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Pawłowiczki wotum 

zaufania 

7. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowiczki: 

a. sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Pawłowiczki za 2018 rok 

b. sprawozdania finansowe Gminy Pawłowiczki sporządzone na dzień 31 grudnia 

2018 roku, 

c. informacja o wykonaniu zadań gospodarczych w 2018 roku, 

d. informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Pawłowiczki, 

e. wniosek komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium, 

f. opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu, 

g. dyskusja nad sprawozdaniami i wnioskiem o udzielenie absolutorium, 

h. podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Pawłowiczki za 2018 rok, 

i. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Pawłowiczki. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pawłowiczki na 2018 rok. 

9. Podjęcie uchwały sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zakończenie obrad.  

Wójt gminy Jerzy Treffon złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad, jako dodatkowe 

punkty: 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Maciowakrzu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej 

w Gościęcinie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko - Kozielskiemu z przeznaczeniem na realizację zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej. 
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Głosowano w sprawie: przyjęcia proponowanego porządku obrad wraz ze zmianami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Wobec braku uwag i wniosków, poddano pod głosowanie przyjęcie protokołu z V sesji Rady 

Gminy Pawłowiczki. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

5. Omówienie działalności międzysesyjnej. 

Wójt gminy omówił zadania podejmowane w okresie międzysesyjnym. 

1. Dokonano zakupu samochodu bojowego dla OSP Maciowakrze. Koszt zadania to 400.000 zł 

z czego 360.000 zł stanowić będzie dotacja. W drodze przetargu wyłoniono wykonawcę, lecz 

z uwagi na dużą liczbę zamówień, samochód zostanie przekazany jednostce w miesiącu 

grudniu.  

2.Jednostki oświatowe Gminy Pawłowiczki zakończyły rok szkolny. Rozstrzygnięto dwa 

konkursy na dyrektorów szkół: w Ostrożnicy i Gościęcinie. Wyłonieni kandydaci, to osoby 

dotychczas pełniący funkcję dyrektorów tych placówek. 

3.Dokonano sprzedaży niewielkiej nieruchomości zabudowanej w Gościęcinie, która 

w ubiegłym roku była trzykrotnie wystawiana do przetargu oraz podejmowano próbę jej zbycia 

w drodze negocjacji.  

4.Zgodnie z harmonogramem, przebiegają prace przy największych zadaniach inwestycyjnych 

tj. trzeci etap budowy kanalizacji dla miejscowości Gościęcin oraz kanalizowanie części  

Urbanowic wraz z budową rurociągu tłocznego.  

5. Zgodnie z planem przebiegła większość zadań związana z cząstkowym remontem 

i przebudową dróg.  

6. Pomyślnie zakończyła się kontrola zadania pn. „Zagospodarowanie centrum wsi 

Pawłowiczki dz.nr 473/2”. 

7. W dniu poprzedzającym bieżącą sesję, pracownicy urzędu brali udział w spotkaniu 

organizowanym przez Urząd Marszałkowski w Opolu na temat zasad dofinansowania budowy 

kanalizacji i możliwości pozyskania środków. Wójt nadmienił, że przy budowie drugiego etapu 

kanalizacji w Urbanowicach planuje się przebudować sieć wodociągową i stację uzdatniania 

wody, co może mieć wpływ na zwiększenie możliwości pozyskania dofinansowania. Jednak 

decyzja o połączeniu zadań wymaga akceptacji marszałka.  
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6. Raport o stanie Gminy Pawłowiczki za 2018 rok: 

a) omówienie raportu 

Wójt wyjaśnił, że nowo obowiązujące przepisy nałożyły obowiązek opracowania i przedłożenia  

do 30 kwietnia każdego roku, raportu o stanie gminy. W debacie nad raportem mogą brać udział 

mieszkańcy pod pewnymi warunkami. Przedstawił charakterystykę gminy i liczebność 

wybranych miejscowości. W sposób ogólny omówił finanse gminy, wymienił jednostki, mienie 

i inne działania utrzymywane i podejmowane z budżetu gminy, które w sposób szczegółowy 

zostały opisane w raporcie stanowiącym załącznik do niniejszego protokołu.  

b) debata nad raportem  

Jan Łata zapytał ilu przedsiębiorców wspiera finansowo imprezy gminne.  

Wójt odpowiedział, że od 2017 roku zaprzestał występować do przedsiębiorstw 

o dofinansowanie imprez gminnych na rzecz lokalnych uroczystości sołeckich. Dodał też, że 

datki nie były wysokie, a wymagały dużych nakładów pracy. Decyzja została uzgodniona 

z poprzednią radą. 

Radny Łata odnosząc się do wcześniejszych informacji nt. dotowania oświaty z budżetu gminy 

i porównując wielkości planu do wykonania, stwierdził nadwyżkę w wysokości 487.938 zł. 

Wobec powyższego, radny zapytał skąd takie oszczędności.  

Skarbnik wyjaśniła, że wskazana kwota, to nie oszczędność, bo należy się odnieść do 

subwencji, a nie całości środków planowanych na oświatę. Nadmieniła, że drobne oszczędności 

zasiliły pulę tzw. wolnych środków, które w dalszym etapie zostały przeznaczone na budowę 

kanalizacji. 

Wójt dodał, że uwzględniając koszty remontów, utrzymania przedszkoli i stołówki, od 

pewnego czasu, gmina pokrywa ok. 600 tys. zł niedopłaty związanej z funkcjonowaniem szkół.  

 

Radny Tomasz Wielgan zwracając uwagę na rozrastające się firmy z terenu gminy, zapytał, 

kiedy uaktualniano metraż powierzchni będących podstawą do naliczenia podatku dla 

przedsiębiorców.  

Wójt wyjaśnił, że podatnicy mają naliczany podatek w oparciu o oświadczenie, 

a przeprowadzane kontrole są mało skuteczne, ponieważ  muszą być zapowiadane. 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Pawłowiczki wotum zaufania 

 

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Pawłowiczki wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, Jan Trautberg, 

Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Kwiatkowski - radny chwilowo opuścił salę posiedzenia. 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/40/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

7. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowiczki: 

a) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Pawłowiczki za 2018 rok 

Skarbnik Jadwiga Mroczko poinformowała, że materiały dotyczące sprawozdania zostały 

wysłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu i radnym w ustawowym terminie. 

Budżet na 2018 rok był uchwalony w grudniu 2017. Dochody zostały uchwalone na kwotę  

25 466 681 zł  z tego: dochody bieżące 25 237 323 zł, dochody majątkowe 229 358 zł. Wydatki 

uchwalono na kwotę 25 336 681 zł z tego: wydatki bieżące 23 452 434 zł, wydatki majątkowe 

1 884 247 zł. W ogólnej kwocie dochodów i wydatków, ujęte były dotacje z budżetu państwa 

w kwocie 5.239.366 zł. W wyniku uchwalonych na 2018 rok kwot dochodów i wydatków 

w budżecie powstała nadwyżka budżetu w kwocie 130 000 zł. Przychody uchwalono w kwocie 

500 000 zł  z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym, a rozchody 

w kwocie 630 000 zł z przeznaczeniem na spłatę zaciągniętych krajowych pożyczek.  

Uchwalony budżet Gminy Pawłowiczki na 2018 rok uległ w ciągu roku zmianie. Zwiększone 

zostały ogółem dochody o kwotę 3 005 962,99 zł natomiast wydatki o kwotę 3 579 544,30 zł. 

W wyniku zmian do budżetu zostały wprowadzone przychody na kwotę 727 895,31 zł  jako 

źródło pokrycia zwiększonych wydatków, a rozchody zwiększono na łączną kwotę 

154 314,00 zł z tego na: spłatę zaciągniętych pożyczek w kwocie 564,00 zł i udzielone pożyczki  

w kwocie 153 750,00 zł. Budżet Gminy Pawłowiczki na koniec 2018 roku po dokonanych 

zmianach, stanowiły kwoty: dochody - 28 472 643,99 zł, a wydatki - 

28 916 225, 30 zł. Przychody budżetu Gminy Pawłowiczki w 2018 roku zamknęły się kwotą 

1 227 895,31 zł, Rozchody w ciągu roku uległy zmianie i na koniec 2018 roku stanowiły kwotę 

784 314,00 zł, która przeznaczona była na spłatę zaciągniętych pożyczek i 

na udzielenie pożyczek.  

Dochody ogółem zostały zrealizowane w kwocie  28 925 457,53 zł na plan  28 472 643,99  zł  

co stanowi  101,6 % planowanej wielkości dochodów na 2018 roku po zmianach. Skarbnik 

wskazała przy tym na największe niezrealizowane kwoty dochodów, które znajdują również 

swoje odzwierciedlenie w wydatkach. Głównie były to środki przekazywane w formie dotacji 

na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej i zadania własne, które wykonano 

do wielkości faktycznych potrzeb, a także  dotacja z budżetu Unii na realizację projektu pn. 

Kompetencje dla młodego Europejczyka w Gminie Pawłowiczki, której niezrealizowana 

kwota, weszła do tzw. wolnych środków. Przedstawiła również procentowe wykonanie 

dochodów wg. poszczególnych źródeł. Wydatki budżetu Gminy w 2018 rok zostały 

zrealizowane w 94,6 %  na plan 28 916 225,30 zł wydatkowano 27 343 626,80 zł. Wykazana 

nadwyżka budżetowa, pozwoliła na realizację dodatkowych zadań, beż potrzeby zaciągania 

pożyczki. Skarbnik podkreśliła, że powyższy stan wydatków, był efektem prawidłowej, 
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a zarazem oszczędnej gospodarki środkami, realizacji zadań w ustalonej kolejności 

i w określonym terminie oraz zgodnie z ustawą Prawo Zamówień Publicznych. Następnie 

przedstawiła wykonanie wydatków bieżących i majątkowych wg rodzaju  i omówiła zakres 

danych wykazanych w kolejnych załącznikach. Szczególną uwagę zwróciła na stan zaległości. 

Na koniec 2018 roku stanowią kwotę 1 490 052,96 zł w tym: odsetki naliczone od należności 

budżetowych w kwocie 2 595,72 zł. Faktyczna zaległość na koniec 2018 roku to kwota 

1 487 457,24 zł Podsumowując, nadmieniła, że wydatki bieżące w 2018 roku zostały 

zrealizowane w kwocie 24 682 317,86 zł, natomiast dochody bieżące w kwocie 

28 362 771,62 zł co oznacza , że został spełniony wymóg  art. 242 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych i oceniła, jako prawidłowe, wykonanie budżetu za 2018 rok. 

 

b) sprawozdania finansowe Gminy Pawłowiczki sporządzone na dzień 31 grudnia 2018 

roku 

 

Skarbnik gminy Jadwiga Mroczko wymieniła jakie sprawozdania zostały sporządzone 

i  omówiła zakres danych.  

 

c) informacja o wykonaniu zadań gospodarczych w 2018 roku 

Wójt wymienił zadania inwestycyjne zrealizowane w 2018 roku i dodał, że szczegóły 

podejmowanych działań przez Gminę Pawłowiczki w 2018 roku oraz poniesione koszty, 

zostały opisane w informacji z wykonania zadań gospodarczych. 

d) informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Pawłowiczki 

Skarbnik przedstawiła zakres informacji ujętych w opracowaniu pisemnym. 

e) wniosek komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Przewodniczący komisji rewizyjnej Zbigniew Duda odczytał uchwałę  1/2019 Komisji 

Rewizyjnej Rady  Gminy  Pawłowiczki z dnia 13 maja 2019 r. w sprawie zaopiniowania 

wykonania budżetu Gminy Pawłowiczki za 2018 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Pawłowiczki. 

f) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 

Przewodniczący rady gminy Przemysław Malinka odczytał uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu Nr 86/2019 z dnia 9 kwietnia 2019 r. w sprawie 

pozytywnej opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Pawłowiczki za 2018 r. oraz 

uchwałę Nr 216/2019 z dnia 22 maja 2019 r. w sprawie pozytywnego zaopiniowania wniosku 

komisji rewizyjnej. 

 

g) dyskusja nad sprawozdaniami i wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Głos zabrał wójt, podkreślając, że mimo najgorszego okresu dla budżetu gminnego, jakim jest 

zmiana kadencji, ocenił go jako dobrze zrealizowany.. Dziękował radnym za przychylność do 

propozycji budżetu. 

h) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Pawłowiczki za 2018 rok 
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Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu gminy Pawłowiczki za 2018 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/41/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowiczki  
 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Pawłowiczki..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA jednogłośnie (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/42/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Wójt gminy zabrał głos dziękując Wysokiej Radzie za udzielone absolutorium oraz skarbnik  

i sekretarz gminy, sołtysom, i pracownikom urzędu za pomoc w prawidłowej realizacji budżetu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pawłowiczki na 2019 rok. 

Projekt uchwały omówiła skarbnik gminy Jadwiga Mroczko. Poinformowała, że przedstawiany 

akt, zawiera propozycję zwiększenia dochodów o kwotę 20.700 zł oraz wydatków o 183.561 zł. 

Powstały deficyt 162.861 zł, zaproponowano pokryć wolnymi środkami w ramach 

przychodów.  

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 
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Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pawłowiczki na 2018 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA jednogłośnie (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/43/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

9. Podjęcie uchwały sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przy omawianiu zmian w budżecie, skarbnik gminy nadmieniła, że zostały one ujęte również 

w wieloletniej prognozie finansowej, gdzie dokonano również aktualizacji limitu zobowiązań 

zadania realizowanego w ramach projektu pn. Kompetencje dla młodego Europejczyka 

w Gminie Pawłowiczki – inwestowanie w kształcenie, szkolenie oraz szkolenie zawodowe na 

rzecz zdobywania umiejętności i uczenia się przez całe życie. Ponadto, w związku z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu, do Wykazu przedsięwzięć wprowadzono zadanie 

pn. Organizacja publicznego transportu zbiorowego w przewozach pasażerskich o charakterze 

użyteczności publicznej, które zostało ujęte w 2019 roku z nakładem finansowym 170.000 zł 

i w 2020 roku – 165.340 zł. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.. 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/44/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Maciowakrzu. 
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Projekt uchwały omówiła skarbnik gminy. Dotacja dotyczy zakupu nowego wozu pożarniczego 

dla OSP Maciowakrze w ramach dofinansowania z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. 

Pierwotnie transakcja zakupu miała być dokonywana z budżetu gminy, jednak okazało się, że 

stroną właściwą  jest jednostka OSP. Niemniej jednak koszty utrzymania wozu będą obciążały 

budżet gminy. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Maciowakrzu..  

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/45/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej 

w  Gościęcinie. 

 

Projekt uchwały omówił wójt gminy. Przedstawił harmonogram prac obowiązujący przy 

nadaniu imienia szkoły i dodał, że wszystkie działania zostały wypełnione przez PSP 

w Gościęcinie. Wobec powyższego dyrektor szkoły zwrócił się z wnioskiem do rady o nadanie  

placówce nazwy: ks. Józefa Szafranka. Następnie przedstawił biografię przyszłego patrona. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej w Gościęcinie..  

Wyniki głosowania 

ZA : 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert Kubanek, Lidia 

Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, Jan Trautberg, 

Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eryk Kontny 
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Uchwała została podjęta jako uchwała nr VI/45/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

12. Pojęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko - Kozielskiemu z przeznaczeniem na realizację zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w przewozach pasażerskich o charakterze 

użyteczności publicznej. 

 

Projekt uchwały omówił wójt gminy. Starostwo powiatowe podpisało umowę na świadczenie 

usług transportu zbiorowego. Umowa została zawarta na rok, ale obejmuje dwa lata budżetowe. 

Przedstawiana uchwała, prawnie zabezpiecza środki finansowe dla powiatu na 2020 rok od 

gmin współuczestniczących w przedsięwzięciu. Wójt podkreślał przy tym, że zadanie to może 

być realizowane przez rok czasu, bez przeprowadzenia procedury przetargowej. 

Dyskusji w sprawie projektu nie podejmowano. 

 

Głosowano w sprawie: 

Pojęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kędzierzyńsko - Kozielskiemu z przeznaczeniem na realizację zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego w przewozach pasażerskich o charakterze użyteczności publicznej..  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Przemysław Malinka, Bernard Rybka, 

Jan Trautberg, Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec 

 

13. Interpelacje i zapytania. 

Radny Jan łata złożył interpelację w sprawie złego stanu nawierzchni drogi wojewódzkiej 

nr 417 w miejscowości Milice i jej okolicy. Zwracając się do radnej powiatu, informował, że 

na drogach powiatowych nie podjęto prac, które były przedmiotem wniosków radnych 

i sołtysów na poprzednich sesjach.  

Radna powiatu Jadwiga Mroczko odpowiedziała, że na bieżąco zgłasza sprawy remontów dróg 

na sesjach powiatu i monituje u dyrektora zarządu dróg. 

Radny Tomasz Wielgan złożył interpelację w sprawie pękniętego i przesuniętego muru 

oporowego na potoku Malawa. 

Wójt odpowiedział, że w powyższej sprawie zostanie złożone pismo do Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Ponadto wójt podkreślał, że nowopowstała instytucja 

nie wywiązuje się należycie ze swoich obowiązków, cieki będące w zarządzie gospodarstwa są 

zaniedbane, a podejmowane interwencje nie przynoszą żadnych efektów. 
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14. Wolne wnioski. 

Radny Jan Trautberg, zwracając się do radnej powiatu Jadwigi Mroczko, monitował w sprawie 

wykonania przejścia dla pieszych na drodze powiatowej w Trawnikach, kierunek Trawniki-

Naczęsławice. 

Jadwiga Mroczko wyjaśniła, że interweniowała w powyższej sprawie,  po negatywnej decyzji 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego 

w wyniku czego, ponownie rozpatrywano wniosek i został on pozytywnie zaopiniowany. 

Sołtys sołectw Trwaniki Zbigniew Lipiński dodał, że są ustalenia dotyczące terminu spotkania 

wnioskujących mieszkańców o przejście i kierownika referatu ds. zasobów, rozwoju 

i inwestycji w urzędzie gminy. Spotkanie ma na celu wyznaczenie miejsca ustawienia lampy, 

doświetlającej wykonywane przejście.    

Wójt przyznał, że wpłynęła do urzędu informacja o realizacji zadania, dodał też, że miejsce 

wymalowania przejścia będzie musiało spełniać wymogi określone w przepisach. 

Radny Zbigniew Duda zwracając się do radnej powiatu, wnioskował o odtworzenie linii 

drogowych na skrzyżowaniu Borzysławice – Karchów, które zostały usunięte na wskutek prac 

remontowych. 

Radny Bernard Rybka zgłaszał, że lustro drogowe ustawione na skrzyżowaniu drogi krajowej 

i powiatowej (Pawłowiczki-Ostrożnica) jest ustawione pod złym kątem i nie spełnia swojego 

zadania. 

Wójt wyjaśnił, że sprawa została już zgłoszona przez radną Brygidę Kopitzki. 

Ponadto, radny Rybka przypominał o niezrealizowanym zadaniu, które było przedmiotem jego 

zgłoszenia na sesji w okresie jesiennym, a zgodnie z odpowiedzią, miało być wykonane 

w okresie wiosennym. Sprawa dotyczyła znacznie obniżonego pobocza  na drodze powiatowej 

Ostrożnica – Polska Cerekiew. 

Radny Tomasz Wielgan chwalił zakup nowego samochodu pożarniczego dla OSP 

Maciowakrze, jednocześnie dodał, aby korzystać z podobnych dofinansowań i wyposażyć 

również inne jednostki w nowe wozy. 

Odnosząc się do powyższego, wójt wyjaśnił, że dofinansowanie jest zbyt niskie, bo należałoby 

zakupić ok. 7 nowych wozów. Jako argument przemawiającym za kupnem samochodu dla OSP 

Maciowakrze, wójt podał funkcjonowanie jednostki w ramach  Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego i duża liczba wyjazdów do akcji. 

Radny Andrzej Frohs zwracając się do radnej powiatu Jadwigi Mroczko, prosił o przekazanie 

podziękowań dla władz powiatu za wykonanie odcinka drogi w Mierzęcinie. 

Radny Zbigniew Duda, pytał, czemu służą wybrukowane odcinki w pasie jezdni. 

Wójt wyjaśnił, że są to elementy istotne przy ubieganiu się o dofinansowanie na przebudowę 

drogi. 
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Radna powiatu Jadwiga Mroczko informowała przy tym, że nie ma jeszcze decyzji w sprawie 

złożonego wniosku o dofinansowanie trzeciego etapu przebudowy wymienionej drogi. 

W przyszłym roku, powiat zamierza ubiegać się o środki na dwie drogi w Kędzierzynie-Koźlu, 

wobec czego gmina będzie się starała, aby środki przeznaczane na remonty cząstkowe dróg 

powiatowych, wykorzystać na etapową przebudowę drogi w Gościęcinie, pod warunkiem, że 

trzeci etap zostanie wykonany w ramach wspomnianego wniosku. 

Wiceprzewodnicząca rady Lidia Kukowka pytała, czy właściciel młyna nr 2 zamierza 

prowadzić jakąś działalność na terenie tego obiektu, ponieważ posesja zarasta samosiejkami 

drzew. 

Wójt odpowiedział, że prowadził rozmowy z właścicielem w tej sprawie i docelowo planowana 

jest budowa magazynu oraz całoroczny skup zboża, natomiast w młynie nr 1 przewidziany jest 

skup kukurydzy. 

Sołtys sołectwa Pawłowiczki Lidia Furtak wnioskowała o podjęcie działań w sprawie usunięcia 

obiektu-ruiny, zlokalizowanej przy Restauracji Relax w Pawłowiczkach. 

Wójt wyjaśnił, że problem jest trudny do rozwiązania, ponieważ nieruchomość jest własnością 

kilku spadkobierców, a  zobowiązanie podatkowe jest opłacane na bieżąco. Kilka razy budynek 

był kontrolowany przez nadzór budowlany w wyniku czego odgrodzono obiekt taśmą. 

15. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zamknął obrady słowami: „Zamykam obrady VI sesji Rady Gminy 

Pawłowiczki w dniu 27 czerwca 2019 roku”. 

 

  

        Przewodniczący 

Rada Gminy Pawłowiczki 

                                                         Przemysław Malinka 

 

 

 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


